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در  آمریکا  رئیس جمهور  ترامپ«  »دونالد 
خبری- پایگاه  ادعای  بر  خبرنگاران  جمع 
پیشنهاد  ارائه  درباره  کسیوس  آ تحلیلی 
جدید  توافقی  درباره  واشنگتن  مکتوب 
درباره برنامه هسته ای ایران در دور چهارم 

کرات عمان صحه گذاشت. مذا
خبرگزاری ریانووستی با انتشار این مطلب 
از  او در پاسخ به سؤال یکی  که  گزارش داد 
که »آن ها  خبرنگاران در این باره مدعی شد 

این پیشنهاد را در اختیار دارند.«
توافقی  که  کرد  اشاره  همچنین  ترامپ 
حال  در  ایران  هسته ای  برنامه  درباره 
تکمیل است. او نسبت به پرهیز از اقدامی 
نظامی علیه تاسیسات هسته ای ایران ابراز 

خوش بینی کرد.
مقام  یک  از  نقل  به  کسیوس  آ پیشتر 
گاه دیگر مدعی  ایالات متحده و دو منبع آ
کرات  شد که دولت ترامپ در دور چهارم مذا
غیرمستقیم با تهران که یکشنبه گذشته برگزار 
شد، پیشنهادی کتبی برای توافق هسته ای 

به ایران ارائه داده است.
بار  این، نخستین  این رسانه،  به نوشته 
کرات ایران و آمریکا در اوایل  از زمان آغاز مذا
ماه آوریل است که »استیو ویتکاف« فرستاده 
آسیا  غرب  امور  در  متحده  ایالات  ویژه 
پیشنهادی مکتوب به ایرانی ها ارائه می کند. 
کسیوس مدعی شد: »سید عباس عراقچی«  آ
وزیر امور خارجه ایران این پیشنهاد را برای 
مشورت با مقامات ارشد کشور خود به تهران 

برده است.
رئیس جمهور  کسیوس،  آ گزارش  بنابر 

آمریکا روز سه شنبه در جریان سفر خود به 
که شاخه زیتون را  گفت  عربستان سعودی 
کید کرد که  به ایرانی ها ارائه داده است اما تأ
همیشه  برای  که  نیست  پیشنهادی  »این 

کنون زمان انتخاب آنهاست.« دوام بیاورد. ا
رسانه آمریکایی در ادامه مدعی شد که در 
کرات، عباس عراقچی یک  طول دور اول مذا
سند کتبی حاوی چندین پیشنهاد ایران را 

به ویتکاف داد.
که  گفت  جلسه  آن  از  گاه  آ منبع  یک 
که  گفت  ایران  امورخارجه  وزیر  به  ویتکاف 
برای این کار خیلی زود است و او می خواهد 

ابتدا رابطه برقرار کند.
کسیوس، در طول دور سوم  بنابر ادعای آ
کرات در اواخر آوریل، عراقچی یک سند  مذا
به روز شده حاوی ایده های ایران برای توافق 
، نماینده  هسته ای را به ویتکاف داد. این بار
تحویل  را  سند  آمریکا  رئیس جمهور  ویژه 

گرفت.
را  آن  آمریکایی  کارشناسان  از  تیم  یک 
مطالعه و فهرستی از سؤالات و درخواست ها 
ارسال  ایرانی ها  برای  را  شفاف سازی  برای 
پاسخ  ایرانی ها  که  گفتند  منبع  دو  کردند. 

دادند و سؤالات خود را اضافه کردند.
گاه، در همین حال،  به گفته این منابع آ
آمریکایی  پیشنهاد  یک  تیمش  و  ویتکاف 
را  ترامپ  دولت  معیارهای  که  کردند  تهیه 
برای برنامه هسته ای ایران و الزامات نظارت و 

راستی آزمایی مشخص می کرد.
که در پاسخ به سؤال  این در حالی است 
رسانه  کسیوس  آ اینکه  بر  مبنی  ایسنا 

دور  در  ویتکاف  که  شده  مدعی  آمریکایی 
کرات سندی را به صورت مکتوب  چهارم مذا
به ایران ارائه داده است، گفت: ما هنوز چیزی 

را دریافت نکرده ایم.
وزیر امور خارجه ایران گفت: ما در طول 
مکتوب  به صورت  را  ایده هایمان  کرات  مذا
ارائه کردیم آنها نیز گفته اند که ارائه خواهند 
کرد ولی ما هنوز چیزی را به صورت مکتوب 

دریافت نکردیم.
وی در همین ارتباط در جمع خبرنگاران 
عمانی  طرف  طریق  از  است  ممکن  گفت: 
چیزی  ما  هنوز  ولی  شود  منتقل  چیزی 

دریافت نکردیم.
عراقچی همچنین در مورد زمان و مکان 
کرات ایران و آمریکا نیز گفت:  دور بعدی مذا
هنوز چیزی در این ارتباط مشخص نشده 
است و قرار است که طرف عمانی با رایزنی با دو 

طرف این موضوع را مشخص کند.
کس نیوز  فا شبکه  به  همچنین  ترامپ 
گفت: ایران می خواهد با ما تجارت کند و من 
مخالفتی با این موضوع ندارم. من از تجارت 
برای حل اختلافات و ایجاد صلح استفاده 

می کنم.
آمریکا درباره فرصتی برای  رئیس جمهور 
برخلاف  گفت:  عمان  کرات  مذا در  توافق 
آنچه در تلویزیون گفته می شود ایران فرصت 

زیادی برای توافق با آمریکا ندارد.
احتمال  درباره  آمریکا  رئیس جمهور 
موافقت رژیم صهیونیستی برای تبادل اسرا 
با جنبش حماس در جمع خبرنگاران گفت: 
نمی دانم نتاتیاهو قادر به امضای یک توافق 

برای تبادل اسرا است یا خیر اما به زودی به 
آن پی می بریم.

در  ترامپ  اظهارات  به  عراقچی  کنش  وا
شبکه اجتماعی ایکس

کنش به  عراقچی وزیر خارجه ایران در وا
اظهارات ترامپ اعلام کرد که ایران هیچ گونه 
متحده  ایالات  سوی  از  مکتوبی  پیشنهاد 

دریافت نکرده است.
نوشت:  ایکس  اجتماعی  شبکه  در  وی 
از  مکتوبی  پیشنهاد  هیچ گونه  »ایران 
نه  و  مستقیم  متحده-نه  ایالات  سوی 

غیرمستقیم-دریافت نکرده است.
ما-و  که  پیام هایی  حال،  همین  در 
جهان-دریافت می کنیم، همچنان سردرگم 
و متناقض  هستند. با این حال، موضع ایران 
همچنان قاطع و صریح است: به حقوق ما 
احترام بگذارید و تحریم ها را پایان دهید؛ در 

این صورت، توافقی در کار خواهد بود.
این را به روشنی می گویم: هیچ سناریویی 
وجود ندارد که در آن ایران از حق خود برای 
، که به سختی  غنی سازی با اهداف صلح آمیز
محقق شده است، چشم پوشی کند—حقی 
که همه دیگر اعضای معاهده عدم اشاعه نیز 

از آن برخوردار هستند.
ملت بزرگ ایران، قدرت و استواری خود را 
در برابر کسانی که تلاش بر تحمیل استیلای 
خود داشته اند، به خوبی نشان داده است. ما 
همواره از گفت وگوی مبتنی بر احترام متقابل 
استقبال می کنیم و همواره هرگونه زورگویی را 

رد می کنیم.«

محمدرضا عارف، میزبان جمعی از استادان دانشگاه های 
تهران  بود تا پیشنهادات و نقد و نظرهای آنها در زمینه شیوه 

حکمرانی دولت وفاق و اصلاح رویکردها را بشنود.
در ابتدای این جلسه، معاون اول رئیس جمهور، در توضیحی 
گر چه  درباره عملکرد دولت چهاردهم در چند ماه گذشته گفت: ا
پیروزی دکتر پزشکیان در فضایی خاص رخ داد و امکان آماده 
کنون شاهد  شدن در مدت زمان طولانی برای انتخابات نبود اما ا
آن هستیم که شعار ایشان در حوزه »عدالت اجتماعی« خصوصا 
در بحث »اقوام« و »زنان« توفیق نسبی داشته و در کابینه از اهل 

سنت عزیز و بانوان حضور دارند و استاندار اهل سنت هم داریم.
وی ادامه داد: در بحث رفع فیلترینگ نیز نسبتا خوب عمل 
کنیم  شده است، در این حوزه می خواستیم به گونه ای عمل 
که دو یا سه ماه بعد مجبور نشویم دوباره به همان نقطه قبلی 

برگردیم و به همین دلیل روندی منطقی را در پیش گرفته ایم.
بحث  درخصوص  همچنین  رئیس جمهور  اول  معاون 
ناترازی ها نیز گفت: در بحث ناترازی ها هم کارهای بزرگی را شروع 
کرده ایم و در همه این موارد دکتر پزشکیان از نقطه نظرات و 

نقدهای اهل علم و دانشگاه استقبال می کند.
عارف با اشاره به اینکه نگاه دولت به ناترازی ها، بیان صادقانه 
مشکل با مردم و گفت وگو با صاحبان انقلاب است، گفت: ناترازی 
برق و ناترازی آب که یک شبه به وجود نیامده اند، اما راهبرد ما 
این است که به جای پنهان کردن موضوع، با صداقت با مردم 

گفت وگو کنیم.
وی در ادامه به بررسی روند پیروزی دولت وفاق در شرایط 
خاص سال گذشته و رویکرد رئیس جمهور در برخورد با مخالفان 
پرداخت و افزود: موضع دکتر پزشکیان این است که حملات و 
حتی حمله های غیراخلاقی به دولت و شخص ایشان پاسخ 

گر چه هزینه هایی برای این رویه پرداخته ایم اما  داده نشود و ا
اتفاقات خوبی هم رقم خورده است.

معاون اول رئیس جمهور همچنین با اشاره به رأی مجمع 
تشخیص مصلحت درخصوص پیوستن مشروط ایران به پالرمو 
گفت: اینکه دبیرخانه مجمع، گزارش های بسیار دقیق، عمیق و 
خوبی فراهم کرد و مجمع تشخیص مصلحت، در فضایی منطقی 
و اصولی به این نتیجه رسید،  دستاورد بزرگی بود. این رای، پیامی 
سیاسی داشت و درصورت استفاده صحیح از آن، وارد فضای 

جدید دیپلماسی و تعامل بین المللی شده ایم.
دولت چهاردهم بیش از دوره های قبلی، دانشگاهی است

معاون اول رئیس جمهور در ادامه جلسه گفت: واقعیت این 
است که دولت چهاردهم بیش از دوره های قبلی، دانشگاهی 
است، رئیس جمهور و معاون اول دولت چهاردهم، از استادان 
دانشگاه هستند که به این عنوان افتخار می کنند و اینگونه نبوده 
که تنها  پسوند استاد داشته باشند ولی به دنبال کارهای سیاسی و 
اجرایی بروند، از این جهت، موفقیت یا عدم توفیق این دولت، به 

دانشگاهیان برمی گردد.

وی خطاب به دانشگاهیان گفت: آنچه ما از شما به عنوان 
نماینده دانشگاهیان  می خواهیم بپرسیم این است که دانشگاه 
چه کمکی به دولت می تواند بکند، البته می دانیم که دانشگاه 
با تک تک استادان متفاوت است و برای آنکه بگوییم این نظریه، 
نظریه دانشگاه و پشتوانه اش دانشگاه است، سازوکاری نیاز است 

که برای فراهم آوردن آن تلاش می کنیم.
نامناسب  معیشتی  وضعیت  به  اشاره  با  ادامه  در  عارف 
استادان گفت: در این زمینه هم راهبردمان حل کردن منطقی 

موضوع است تا وضعیت معیشتی استادان بهتر شود.
هم  که  دانشگاه  ظرفیت  از  باید  ما  گفت:  ادامه  در  وی 
خوش سابقه است و هم مردم قبولش دارند، به خوبی استفاده 
کنیم و از دانشگاهیان تقاضا کنیم که راهکارهایشان را برای اداره 

بهتر کشور ارائه دهند.
عارف با اشاره به جایگاه والای دانشگاه در جامعه ایران گفت:  
ما معتقدیم که اتکایمان باید دانشگاه باشد، شما دانشگاهیان، 
که برای بهتر  کانون های دانشگاهی به ما بگویید  تشکل ها و 
کاری می توانید انجام دهید، آقای  شدن روند حکمرانی چه 
دکتر پزشکیان به خوبی برای تشکل ها و خصوصا تشکل های 
دانشگاهی وقت می گذارد و نظر دانشگاه و نگاه علمی را قبول 
دارد، اما دانشگاه نیز باید سازوکاری را ایجاد کند تا از نظراتش 
استفاده شود، استفاده از ظرفیت بسیار بالای دانشگاه که هم 
خوش سابقه است و هم خوب خدمت کرده و هم مردم قبولش 

دارند می تواند کمک بسیار خوبی به دولت باشد. 
به نظرات  پاسخ  در  همچنین  رئیس جمهور  اول  معاون 
استادان دانشگاهی درباره لزوم استقلال دانشگاه افزود: طرح 
بزرگی را در زمینه استقلال دانشگاه ها درنظر داریم که در حال 

بررسی جوانب آن هستیم.

روایت غریب آبادی از نشست ایران و ۳ کشور اروپایی در استانبول
  حق غنی سازی خط قرمز قطعی ماست

معاون حقوقی و بین المللی وزیر امور خارجه جمهوری اسلامی ایران گفت: 
کشور اروپایی مصمم به حفظ و استفاده بهینه از دیپلماسی  ایران و سه 

هستند.
کاظم غریب آبادی با اشاره برگزاری نشست ایران و مدیران سیاسی سه کشور 
اروپایی »فرانسه، آلمان و انگلیس« در محل کنسولگری ایران در استانبول در 
این ارتباط در شبکه اجتماعی ایکس نوشت: دکتر تخت روانچی و من میزبان 

مدیران سیاسی سه کشور اروپایی در استانبول بودیم.
کرات  مذا وضعیت  آخرین  مورد  در  بحث  و  نظر  تبادل  به  ما  افزود:  وی 

غیرمستقیم هسته ای و لغو تحریم ها پرداختیم.
کید کرد: ایران و سه کشور اروپایی مصمم به حفظ و استفاده  غریب آبادی تأ

بهینه از دیپلماسی هستند.
دیدار  گفت وگوها  ادامه  برای  دوباره  لزوم،  درصورت  کرد:  خاطرنشان  وی 

خواهیم کرد.
همچنین کاظم غریب آبادی در پاسخ به دغدغه یک مخاطب شبکه اجتماعی 
کره ما به خوبی می دانند جمهوری اسلامی  ایکس نوشت: طرف های مذا
ایران هیچ گاه دستاوردی را که با خون شهدا و هزینه های بسیار به دست آورده 
کید کرد:  است، وجه المصالحه قرار نخواهد داد! معاون وزیر امور خارجه تأ
حق غنی سازی خط قرمز قطعی ماست! توقفی هم در غنی سازی  پذیرفته 

نمی شود.

تکذیب تعطیلی صنایع 
: مدیریت مصرف انرژی در تمامی بخش ها  وزیر کشور

صورت می گیرد
، در نشست شورای اداری استان کرمان با اشاره به   اسکندر مومنی، وزیر کشور
سیاست های مدیریت مصرف انرژی گفت: هیچ صنعتی تعطیل نخواهد شد 
و همه بخش ها ازجمله خانگی، تجاری، کشاورزی و صنعتی باید در کاهش 

مصرف انرژی مشارکت کنند.
کید کرد مدیریت مصرف در زمان اوج، تنها راه عبور از ناترازی انرژی است و  او تأ

استفاده بی رویه از منابع فسیلی به ضرر نسل های آینده خواهد بود.
او با اشاره به سهم بالای انرژی های فسیلی در تولید برق، خواستار توسعه 
ک  انرژی های تجدیدپذیر مانند خورشیدی شد و افزود: استفاده از انرژی پا
از سوخت های فسیلی  بلندمدت بسیار به صرفه تر  اما در  هزینه بر است، 
خواهد بود. او استفاده از این منابع را برای بخش های دولتی و خصوصی یک 

ضرورت دانست.
کید بر لزوم حمایت از سرمایه گذاران خصوصی گفت: دولت باید  وزیر کشور با تأ
به جای مدیران، مسیر را برای کارآفرینان هموار کند. او محدودسازی بخش 
خصوصی توسط دستگاه های دولتی را یک ضعف جدی دانست و خواستار 

اصلاح قوانین و تأمین امنیت سرمایه گذاری برای افزایش بهره وری شد.

رئیس انرژی اتمی: مسیر هسته ای ایران متوقف 
نمی شود 

در  ایران،  اسلامی  جمهوری  اتمی  انرژی  سازمان  رئیس  اسلامی،  محمد 
گفت وگویی از پیشرفت های هسته ای کشور با وجود فشارهای بین المللی 
کثری که با هدف توقف برنامه  سخن گفت. او اظهار کرد: »طرح فشار حدا
کام مانده است. ایران امروز در مسیر  هسته ای کشورمان پی ریزی شده بود، نا
فناوری هسته ای ماندگار است و هیچ  فشاری نمی تواند این روند را متوقف 

کند.«
اسلامی با اشاره به دستاوردهای علمی و صنعتی سازمان انرژی اتمی گفت: 
»ما امروز به فناوری هایی دست یافته ایم که کشورهای توسعه یافته برای آن 
میلیاردها دلار هزینه می کنند. این موفقیت حاصل سال ها تلاش بی وقفه 

دانشمندان ایرانی است.«
او همچنین از استقبال بی نظیر از سی ویکمین کنفرانس ملی هسته ای خبر 
داد و گفت: »در این کنفرانس ۱۲۰۰ نفر شرکت کردند و ۳۰ دانشگاه کشور در 
آن مشارکت داشتند؛ رقمی بی سابقه برای یک رویداد علمی با محوریت انرژی 

هسته ای.«
کید کرد که دشمنان در گذشته نیز تلاش های  رئیس سازمان انرژی اتمی تأ
گسترده ای برای تضعیف ظرفیت هسته ای ایران انجام داده اند، اما به نتیجه 
نرسیده اند: »از این به بعد هم هر کاری انجام دهند، راه به جایی نخواهند 

برد.«

اعلام آمادگی ۶ نماینده برای نایب رئیسی مجلس
شش نماینده مجلس برای نواب ریاست قوه مقننه در اجلاسیه دوم پارلمان 

دوازدهم اعلام کاندیداتوری کرده اند.
برای  اسلامی  شورای  مجلس  دوره  دوازدهمین  رئیسه  هیأت  انتخابات   

اجلاسیه دوم در هفته ابتدایی خردادماه)7خرداد ۱4۰4( برگزار خواهد شد.
طبق روال هر دوره، همزمان با فرارسیدن برگزاری انتخابات هیأت رئیسه، 
نمایندگان برای کرسی ها و جایگاه های مختلف هیأت رئیسه اعم از رئیس، 

نواب رئیس، ناظران و دبیران اعلام نامزدی می کنند.
کنون شش تن از نمایندگان  طبق شنیده ها برای نواب رئیسی هیأت رئیسه تا
اعلام کاندیداتوری کرده اند که علی نیکزاد نماینده اردبیل و نایب رئیس اول 
فعلی، حمیدرضا حاجی بابایی نماینده همدان و نایب رئیس دوم مجلس 
برای این جایگاه اعلام آمادگی کرده اند. همچنین حسینعلی حاجی دلیگانی 
نماینده شاهین شهر، حجت الاسلام مجتبی ذوالنور نماینده قم، عبدالرضا 
مصری نماینده کرمانشاه و علیرضا منادی سفیدان نماینده تبریز هم نامزد 

نواب ریاست مجلس هستند.
کنون این شش نماینده نامزد هستند که با نزدیک شدن  بنابر این گزارش، تا
به زمان برگزاری انتخابات هیأت رئیسه در اجلاسیه دوم امکان دارد برخی 

انصراف داده و یا تعدادی افزوده شوند.
رأی مستقیم نمایندگان  به وسیلهٔ  رئیسه مجلس شورای اسلامی  هیأت 
مجلس شورای اسلامی برای یک دوره یکساله انتخاب می شود و با توجه به 
آیین نامه داخلی مجلس شورای اسلامی تکرار اعضای هیأت رئیسه مجلس 
منع قانونی ندارد. هیأت رئیسه مجلس شورای اسلامی مرکب از رئیس، دو 
کثریت مطلق آرای  نایب رئیس، 6دبیر و سه ناظر است. انتخاب رئیس با ا
کثریت نسبی  گانه و با ا نمایندگان و انتخاب سایر اعضای هیأت رئیسه جدا

است.

آیا سناریوی جدیدی 
برای  توقف غنی سازی 
وجود دارد؟

رای مجمع به پیوستن مشروط ایران به پالرمو دستاورد بزرگی است

اخبار کوتاه

وزیر امور خارجه ایران 
گفت: ما در طول 

مذاکرات ایده هایمان را 
به صورت مکتوب ارائه 
کردیم آنها نیز گفته اند 

که ارائه خواهند کرد 
ولی ما هنوز چیزی 

را به صورت مکتوب 
دریافت نکردیم. وی در 

همین ارتباط در جمع 
خبرنگاران گفت: ممکن 

است از طریق طرف 
عمانی چیزی منتقل 

شود ولی هنوز ما چیزی 
دریافت نکرده ایم

مدیر مسئول  سر دبیر ورود به تصحیح  ?????????? نام صفحه آرا

 معاون اول رئیس جمهور در دیدار جمعی از استادان دانشگاه های تهران:

پاسخ ایران به ترامپ


